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Op 6 oktober vond, op B r i t s verzoek, b i l a t e r a a l a m b t e l i j k 
overleg plaats over l e e f m i l i e u - k w e s t i e s . De B r i t s e d e l e 
gatie stond o . l . v . A.J. Fairclough, d i r e c t e u r op het 
Department of the Environment. Voorts waren medewerkers 
van het Department of the Environment en van het PCO aan
wezig. I n de ochtend werd gesproken over OESO-problemen, 
i n de middag over EEG—problemen. 
Het b e l a n g r i j k s t e thema van het overleg vormde u i t e r a a r d 
-de B r i t s e poging t o t u i t s t e l van een b e s l i s s i n g over 
doe. ENV 131, i n afwachting van een algemene discussie tussen 
de m i n i s t e r s over de f i l o s o f i e van emissie- en k w a l i t e i t s 
normen. Van B r i t s e z i j d e werd hierover het volgende opgemerkt: 
De B r i t t e n hebben nu eenmaal een wetgeving_die op i i r m i s s i e -
benadering i s gebaseerd. Het b e d r i j f s l e v e n h e e ft er de t^^i:uX 
grootste bezwaren tegen dat i n de gehele EEG g e l i j k e 
emissienormen moeten worden gehanteerd, emissienormen die 
momenteel binnen Engeland ook v e r s c h i l l e n , a l naar de 
abs o r p t i e c a p a c i t e i t van het wa t e r m i l i e u . 
D i t verzet van het b e d r i j f s l e v e n , dat z i j n echo v i n d t i n 
sommige m i n i s t e r i e s , i s mede ingegeven door de slechte 
economische s i t u a t i e . Waarom zou, zo redeneert de i n d u s t r i e , 
een kostenverhoging moeten worden aanvaard op aandrang van 
de Duitse i n d u s t r i e , die overigens, i n het h a r t van Europa 
aan de R i j n , d u i d e l i j k e vestigingsplaats-voordelen h e e f t . 
I k heb gesteld dat voor Nederland de d r i e b e l a n g r i j k s t e 
overwegingen ten gunste van de emissiebenadering de volgende 
z i j n : 

- de ecologische overweging dat s t o f f e n van de zwarte l i j s t 
geheel moeten worden v e r w i j d e r d ; gegeven het feit dat het 
eindstadium een verbod moet z i j n , i s de emissiebenadering 
de meest logische; 

- de economische overweging dat het b e d r i j f s l e v e n , zeker 
het Duitse, slechts met een drastische aanpak akkoord 
kan gaan, indien de bed r i j v e n i n de EEG-landen overeen- -
komstige normen worden opgelegd; 

- de controle-overweging dat v i a de emissiebenadering de 
nakoming van v e r p l i c h t i n g e n beter verzekerd i s . 

I k heb voorts gesteld dat i k aannam dat de Nederlandse bewinds
lieden een d e r g e l i j k e discussie over de emissie- en immissie-
benadering gaarne zouden hebben gevoerd, doch dan i n een eerder 
stadium, en n i e t t i e n maanden nadat i n f e i t e , volgens het eerste 
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actieprogramma, de b e s l i s s i n g e n a l hadden moeten worden 
genomen. Voorts heb i k erop gewezen dat Nederland zowel 
i n de OESO als i n de EEG op basis van de door de Nederlandse 
delegaties ingediende n o t a f s reeds een j a a r of d r i e geleden 
de principiële discussie h e e f t aangespannen en dat toen de 
conclusie was dat een d e r g e l i j k e d i s cussie beter n i e t t e 
lang kon worden voortgezet, teneinde d o c t r i n a i r e t e g e n s t e l 
l i n g e n t e vermijden. De pra k t i s c h e oplossing d i e de meeste 
EEG-landen nu voorstaan was dat voor de zwarte l i j s t de 
emissiebenadering wordt gekozen en voor de g r i j z e l i j s t de 
immissiebenadering. 

I n de discussie werd a l l e r e e r s t gesproken over de vraag 
of het r e a l i s t i s c h i s vast t e houden aan de d o e l s t e l l i n g 
van de t o t a l e e l i m i n a t i e van s t o f f e n van de zwarte l i j s t . 
Sommigen van onze B r i t s e gesprekpartners meenden dat, a l 
naar de f u n c t i e van het water, best bepaalde p e r s i s t e n t e 
en bio-accumulatieve s t o f f e n i n het water zouden mogen 
b l i j v e n . A l l e B r i t s e gesprekpartners waren v o o r t s van 
mening dat het wel heel l a n g zou duren voordat over het 
gehele gebied van de Gemeenschap een verbod zou kunnen 
worden g e r e a l i s e e r d . Z i j wezen ook op de economische conse
quenties van d e r g e l i j k e s t r a f f e maatregelen, I n d i t verband 
memoreerden z i j dat de B r i t s e a d m i n i s t r a t i e momenteel onder
zocht of het m i l i e u b e l e i d meer i n het algemeen op kosten
aspecten moest worden g e t o e t s t . 

I n de loop van het gesprek bleek v o o r t s dat de B r i t t e n 
nog wel bereid waren t e overwegen de t o t a l e e l i m i n a t i e van 
zwarte l i j s t s t o f f e n a l s d o e l s t e l l i n g t e aanvaar3en. mits er 
van~de z i j d e der '^EE{^"artnérrs "bewogen zou worden op het standpunt 
t.a.v. de instrumenten (emissie of immissie), waardoor deze 
doelstelling~~z!5u~"wörden b e r e i k t . Fairclough gaf de indruk dat 
men i n Londen nog wel zes maanden nodig had om de betrokken 
m i n i s t e r s t e overtuigen dat voortaan met een emissiewetgeving 
voor zwarte l i j s t - s t o f f e n zou moeten worden gewerkt. I k heb 
u i t e r a a r d op d i t punt n i e t een i n d i c a t i e kunnen geven dat w i j 
op welke w i j z e dan ook de B r i t t e n tegemoet kunnen komen t.a.v. 
de emissienormen, i n g e v a l z i j bereid waren het verbod of 
e l i m i n a t i e a l s d o e l s t e l l i n g i n a r t i k e l 2 te aanvaarden. Wel 
heb i k er aan herinnerd dat u i t s t e l van een b e s l i s s i n g op 
16 oktober voor Nederland e r n s t i g e consequenties had, i.v.m. 
het belang van een ministeriële R i j n c o n f e r e n t i e , welke, althans 
i n Duitse ogen, moet worden voorafgegaan door een Milieuraad 
met concrete r e s u l t a t e n . 
Een discussie vond plaats over de vraag of " p o l i c i n g " i n EEG 
kader inderdaad eenvoudiger was op basis van de emlssiebenade-
r i n g . De B r i t t e n meenden dat, op basis van een monitoring van 
de EEG-wateren controle kan worden uitgeoefend op de na t e 
komen immissienormen. I k heb gesteld dat m.i. het EEG-
apparaat wel schromelijk wordt overschat a l s men een e f f e k t i e v e 
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controle langs die weg zou verwachten en dat het bovendien 
n i e t alleen om rnonitoring gaat maar ook om het afdwingen 
van (emissie) maatregelen. 
I k heb de B r i t t e n voorts gevraagd of het hun zou helpen 
indien een onderscheid wordt gemaakt tussen binnenwateren, 

; brakwater en zout water binnen het t e r r i t o r i a l e gebied. 
iVolgens Pairclough zou d i t helpen, maar het zou n i e t v o l -
I doende z i j n . 

f Van Britse z i j d e werd voorts de vraag gesteld waarom w i j 
zo'n belang hechten aan het chemisch verdrag van de R i j n 
en t e g e l i j k een maximale (emissie) oplossing nastreven 

\ voor de zwarte l i j s t - s t o f f e n . I k heb i n mijn antwoord maar 
l n i e t gesteld dat w i j hopen voor de zwarte l i j s t nog verder 

te kunnen gaan i n de Rijnconferentie, omdat dat ons 
p r i n c i p i e e l /ecologisch betoog ten gunste van de emissiebena
dering voor de zwarte l i j s t u i t e r a a r d ondergraaft. Wel heb 
i k er op gewezen dat w i j i n onze s t r a t e g i e de zwarte l i j s t 
i n de EEG centraal s t e l l e n en dat w i j , wat de g r i j z e l i j s t 
b e t r e f t , ervan overtuigd z i j n dat additionele maatregelen 
moeten worden ge t r o f f e n i n de Rijncommissie (ook a l z i j n er 
goede milieugronden voor ons standpunt, het b l i j f t m o e i l i j k 
de argumenten over het v o e t l i c h t te k r i j g e n voor een exclu
sieve emissiebenadering voor de zwarte l i j s t en t e g e l i j k e r 
t i j d te p l e i t e n tegen een exclusieve emiss1ebenadering voor 
de g r i j z e l i j s t X 

} Voor de B r i t t e n was het recente Duitse v o o r s t e l om voor 
bepaalde g r i j z e l i j s t - s t o f f e n dezelfde behandeling te vragen 

\ als voor zwarte l i j s t - s t o f f e n onaanvaardbaar. Volgens de 
4 B r i t t e n zouden ook de Fransen h i e r afwijzend tegenover staan. 
h De B r i t t e n wezen er ook op dat hun vrees voor de emissiebena-
/ dering voor de zwarte l i j s t mede was ingegeven door de vrees 
C v o o r precedentswerking voor__de g r i j z e l i j s t . Of d i t betekent 

)dat men~uiteindelijk met de emissiebenadering voor de zwarte 
V l i j s t z al instemmen, indien de Duitsers hun emissievoorstel 
Ivoor de g r i j z e l i j s t l a t e n v a l l e n , kan i k n i e t bevroeden. 


